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Dit is het derde jaarverslag van de Vrienden van het Ooster-
park.  
We beginnen het jaarverslag met de doelen van de vereni-
ging. Daarna ga we in op de wateroverlast in het park. Daar-
na beschrijven we het beleid en de praktijk van evenemen-
ten in het park en onze overige activiteiten. Vervolgens doen 
we verslag van het interne reilen en zeilen van onze vereni-
ging. De samenstelling van het bestuur staat aan het eind 
van het verslag. Vervolgens doen we verslag van het interne 
reilen en zeilen van onze vereniging. De samenstelling van 
het bestuur staat aan het eind van het verslag. 

 Doelen 

De vereniging Vrienden van het Oosterpark stelt zich ten 
doel:  

a.    Het versterken en behouden van de bijzondere waarden 
van het Oosterpark te Amsterdam, waaronder: 
-      het belang van rust en natuur in de drukke stad; 
-      de sociale- en buurtfunctie van het park; 
-      het park als historisch en cultureel erfgoed, 
-      het park als een, voor iedereen toegankelijke, openbare 
plek voor activiteiten of kleinschalige evenementen.  

b.    het bevorderen van een goed beheer, inrichting en on-
derhoud van het park evenals een evenwichtig gebruik van 
het park en de directe omgeving. 

Wateroverlast 
 
Het aanzien van het park is in de eerste helft van het jaar 
bepaald door ernstige wateroverlast. Die was deels het ge-
volg van fouten bij de renovatie van het noordelijk deel van 
het park en deels van de overvloedige regenval. 
In december 2015 hebben twee leden van ons bestuur over-
leg gehad met de leiding van het project Verdubbeling Oos-
terpark. Hierbij is de wateroverlast in het park besproken.  
 
In januari 2016 namen wij opnieuw contact op, omdat wij 
geen verbetering zagen. Het stadsdeel liet ons weten onze 
zorgen te delen en opdracht te hebben gegeven aan de 
Grontmij voor een onderzoek naar de wateroverlast in het 
hele park. De resultaten van het onderzoek werden in febru-
ari verwacht. Op dat moment zijn er op verschillende plek-
ken, vooruitlopend op het onderzoek van de Grontmij, tijde-
lijke maatregelen getroffen om de wateroverlast te vermin-
deren. Er zijn enkele pompen geplaatst en drains en extra 
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geultjes gegraven. Voor meer duurzame oplossingen moest 
het onderzoek van de Grontmij worden afgewacht. 

Op 9 maart informeert wethouder Choho door middel van 
een brief de gemeenteraad over de bevindingen m.b.t. de 
wateroverlast. Belangrijkste conclusie is ‘dat de oorzaak van 
de problemen ligt in een 
foutieve omgang met de 
tijdelijk verwijderde boven-
laag van het park. Deze 
laag is door opslag inge-
klonken waardoor water er 
niet meer doorheen kan. 
Hierop heeft het stadsdeel 
maatregelen genomen om 
de waterdoorlatendheid 
van de bovenlaag te be-
vorderen.  

Begin juni constateerden 
wij dat de bemaling niet 
meer functioneerde waar-
door de vijver opnieuw 
overstroomde. We hebben 
bij het stadsdeel op onmiddellijke actie aangedrongen. 
Daarop heeft het stadsdeel een nieuwe pomp geplaatst.  

Op 14 april organiseerde het stadsdeel en de Vrienden een 
rondleiding in het park om de gevolgen van de wateroverlast 
te zien en de genomen en voorgenomen maatregelen te 
bespreken. Hieraan namen ongeveer 30 mensen deel. Bij de 
rondleiding werden veel 
kritische vragen gesteld 
en kwam  veel informatie 
over de aanpak van de 
problemen door het 
stadsdeel los.  

De getroffen maatrege-
len hebben de water-
overlast weggenomen. 
Maar er zijn toch grote 
delen van de bij de reno-
vatie aangeplante strui-
ken en enkele tientallen 
bomen verloren gegaan. 
Die worden door het 
stadsdeel vervangen. 

Op 1 mei organiseerde de FNV, met toestemming van de 
burgemeester, een manifestatie in het Oosterpark. De 
Vrienden waren daar niet gelukkig mee, omdat er, behalve 
een manifestatie, ook activiteiten worden georganiseerd die 
het tot een grootschalig evenement maakten. Het hele park 
is vol gezet met tenten, tribunes en podia. 

Mede doordat dit evenement op drassige velden plaatsvond, 
ontstond er veel schade aan het park. Die schade werd nau-

welijks hersteld. Het bestuur zond een brief aan de burge-
meester met een klacht over de gang van zaken en sugges-
ties om deze problemen in de toekomst te vermijden. 

Na Keti Koti en het aansluitende Roots was de schade aan de 
grasvelden verder toegenomen. En ook die werd onvol-

doende hersteld. Daar-
om zond het bestuur op 
16 augustus een brief 
met een foto-bijlage naar 
de burgemeester, de 
gemeenteraad en de 
bestuurscommissie Oost. 
(Het is inmiddels ondui-
delijk wie er over de 
evenementenvergunnin-
gen en over het herstel 
van het park gaat.) In 
deze brief beschrijft het 
bestuur de schade aan 
het park, waardoor be-
zoekers maandenlang 
slechts beperkt gebruik 
kunnen maken van de 

lig- en speelvelden. En doet het voorstellen hoe de schade in 
de toekomst zoveel mogelijk voorkomen en verder direct 
hersteld kan worden. 

Op beide brieven was eind 2016 nog geen antwoord ontvan-
gen. 
 

Evenementenbeleid 

Op 5 januari 2016 wordt 
ons eerste succes met 
betrekking tot een beslo-
ten-evenementen-vrij 
Oosterpark behaald. De 
organisatie van Kingsday 
Loveland, die een voor-
keur had hun evenement 
in het Oosterpark te 
organiseren, heeft van 
het Dagelijks Bestuur van 
stadsdeel Oost te horen 
gekregen dat het evene-
ment in het sportpark 
Middenmeer moet 
plaatsvinden. Belangrijk 

argument is de spreiding van evenementen over het stads-
deel.  

Op 12 januari 2016 besloot de Bestuurscommissie van Oost 
over nieuwe locatieprofielen voor evenementen in Oost. De 
jarenlange lobby van de Vrienden van het Oosterpark werpt 
haar vruchten af. Voor het Oosterpark zijn de vijf grote eve-
nementen, waarvan twee besloten, met een ongelimiteerd 
aantal bezoekers uit het profiel van 2012, hiermee van de 

http://www.vriendenvanhetoosterpark.nl/wp-content/uploads/2016/03/2016-03-09_wateroverlast_oosterpark-2.pdf
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baan. De goede resultaten van het nieuwe beleid en nieuwe 
profiel voor het Oosterpark zijn dat: 

• het park openbaar blijft: geen grote besloten festi-
vals meer  

• in het hele park maximaal 2 grote, openbare, eve-
nementen per jaar kunnen plaatsvinden, met indi-
catief maximaal 25.000 gelijktijdig aanwezige be-
zoekers  

• grote festivals in het park slechts 1 dag mogen du-
ren  

• de maximale geluidsbelasting bij de 2 grote evene-
menten in het Oosterpark lager blijft dan de stede-
lijke norm, de lage bassen moeten worden wegge-
filterd  

• er een jaarlijkse evaluatie komt van de evenemen-
ten, met bewoners en ondernemers. Onder andere 
met de Vrienden van het park.  

In het voorjaar heeft de Burgemeester in samenspraak met 
de gemeenteraad een nieuw beleid voor evenementen in de 
stad vastgesteld. Met als bedoeling om het aantal evene-
menten die de omgeving belasten, te beperken. Voor de 
parken is een aantal extra beperkingen opgesteld. Zo mag 
een festival in principe maximaal een kwart van een park in 
beslag nemen. 
Aan de bestuurscommissies is gevraagd met voorstellen te 
komen voor locatieprofielen in hun stadsdeel, die passen 
binnen het nieuwe stedelijk beleidskader.  

De bestuurscommissie Oost heeft hier in de zomer en in het 
najaar over gesproken. Ondanks een intensieve lobby van de 
Vrienden van de parken, heeft de commissie uiteindelijk de 
door haar in januari aangenomen locatieprofielen vrijwel 
ongewijzigd opnieuw vastgesteld en als advies naar de Bur-

gemeester gestuurd. Ook waar deze duidelijk het nieuwe 
stedelijk kader te buiten gaan.  

Maximaal een kwart 

De Vrienden van het Oosterpark hebben zich vooral hard 
gemaakt voor een beperking van de ruimte voor evenemen-
ten tot de verharding rond de muziekkoepel, het pad daar-
heen en de grote weide met het pad daar omheen. Samen 
25 procent van het park. Zo worden de andere velden, zoals 
dat bij het speelbadje, ontzien. Helaas was er voor dit idee 
geen meerderheid in de bestuurscommissie te vinden. 
Wel zijn de Vrienden er in geslaagd een onverhoedse poging 
om het maximaal toegestane geluidsniveau in het Ooster-
park te verhogen, af te slaan.  

De nieuwe locatieprofielen liggen nu bij de Burgemeester. 
Op stedelijk niveau wordt er opnieuw naar gekeken. Het 
bestuur van de Vrienden zal zich tot de Burgemeester en de 
gemeenteraad wenden met het verzoek om alsnog zijn voor-
stel welk kwart van het park maximaal voor evenementen 
mag worden gebruikt, vast te leggen. 

Onder leiding van de Burgemeester wordt er ook met diver-
se belanghebbenden gesproken over nieuwe geluidsnormen 
voor evenementen in de stad. Het bestuur is, samen met 
anderen uit het Parkenoverleg, actief betrokken bij deze 
gesprekken.  

Verdubbeling Oosterpark 

Het project Verdubbeling Oosterpark wordt afgerond met 
het betrekken van de (vernieuwde) gebouwen aan de 
noordkant bij het park. In 2016 werd de speelslinger bij Kin-
derrijk opgeleverd. Er zijn ook enkele verbouwingen in uit-
voering.  Hotel Arena wordt uitgebreid en komt met een 
terras aan het park te liggen, het Montessoricollege gaat 
haar school verdubbelen en er komt een tweede speeltuin 
naast hotel Generator. De verbouwing van Mauritskade 61 
tot hotel is door wisseling van de eigenaar vertraagd. 

Het bestuur van de vereniging neemt één keer per drie 
maanden deel aan het zogenaamde Coalitieoverleg met het 
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stadsdeel en instellingen en bedrijven die in het park geves-
tigd zijn.  
 
Parkregels 
 
Het vernieuwde park krijgt aangepaste parkregels. Het be-
stuur heeft in juni gereageerd op de concept parkregels. Het 
vroeg wat het stadsdeel onder harde muziek –die wordt 
toegestaan als die onversterkt is- verstaat: trommels, doe-
delzak, blaasinstrumenten? Het stelde voor dat die instru-
menten maar kort gebruikt mogen worden, conform de 
straatmuzikantenregel. Hierop is door het stadsdeel nog niet 
gereageerd. Verder stelde het voor om het fietsen en skaten 
alleen op de brede paden toe te staan. Daar wil het stads-
deel niet aan. Wat be-
treft loslopende hon-
den stemde het bestuur 
in met de regel dat te 
beperken tot twee 
weides, maar met de 
aanvulling dat honden 
in de rest van het park 
kort moeten worden 
aangelijnd. Deze sug-
gestie is door het 
stadsdeel overgeno-
men.  
 
Verder stelde het be-
stuur voor om vast te 
leggen dat er op de 
grasvelden niet mag 
worden gebarbecued. En dat alleen toe te staan op speciale 
plekken op de verharding rond de muziekkoepel. Omdat 
overleg met ambtenaren hierover niets opleverde, heeft het 
bestuur zich tot de bestuurscommissie gewend. Hierop is 
nog geen reactie gekomen. 
 
Parkenoverleg Amsterdam 

Twee van onze bestuursleden nemen deel aan het Parken-
overleg van de Vriendenverenigingen van de Amsterdamse 
parken en andere betrokkenen. Een belangrijk aandachts-
punt was dit jaar het nieuwe stedelijk beleidskader voor 
evenementen. Vanuit ons bestuur is actief deelgenomen aan 
de lobby van het Parkenoverleg bij de gemeenteraad.  

Activiteiten  

Op de landelijke Dag van het Park werden door de Vrienden 
activiteiten in het Oosterpark georganiseerd. Waarschijnlijk 
vanwege de slechte weersvoorspelling, was het op zondag 
29 mei niet echt druk in het Oosterpark. Wel trok de opening 
van de Dag door de ACCU Fanfare veel publiek. Live, onver-
sterkte, muziek is erg aanstekelijk en trekt veel bezoekers 
van het park. Ook de reuzespellen konden op de nodige 

jeugdige deelnemers rekenen. Alleen de hardloopclinics 
wisten geen enthousiaste deelnemers te mobiliseren.  

Aan de informatiekraam van de Vrienden, gratis beschikbaar 
gesteld door Vos-Rugaart uit de Dapperbuurt, werden vele 
en vaak kritische vragen gesteld en discussies gevoerd over 
het vernieuwde park en het gebruik daarvan. We konden 
tien nieuwe leden inschrijven voor onze vereniging.  

Op midwinterdag 21 december werd een traditie in het 
Oosterpark weer opgepakt: het midwintervuurfestijn, dat 
eerder enkele malen bij de elektrische boom is gehouden. 
Dit festijn werd georganiseerd door Reinout Koper-
draat, onder auspiciën van de Vrienden van het Oosterpark, 

gesubsidieerd door het 
stadsdeel. Het festijn 
werd opgeluisterd met 
verhalen, muziek, zang, 
gedichten, gratis hapjes 
en een drankje. Kort-
om: een hele happe-
ning! Vanwege het 
slechte weer is het 
festijn verplaatst naar 
het Tropenhotel, dat 
daarvoor gastvrij gratis 
ruimte beschikbaar 
stelde. 

Vereniging 

Op 14 april 2016 is een 
matig bezochte Alge-

mene Ledenvergadering (ALV) gehouden. In deze bijeen-
komst namen we afscheid van Lucy Kok als bestuurslid, die 
zich twee jaar lang als secretaris  met veel volharding voor 
de vereniging heeft ingezet. Na de ALV heeft Frits Wegenwijs 
de functie van secretaris overgenomen.  

Eind 2016 had de vereniging 154 leden. Dat is 20 minder dan 
eind 2015. De communicatie met de leden kreeg vorm via 
Nieuwsberichten en (uitgebreidere) Nieuwsbrieven, de 
Gmail, de ledenvergadering en een parkwandeling. De web-
site, waarop al het nieuws en achtergrondmateriaal te vin-
den is, werd dit jaar verbeterd.  

Het bestuur kwam menskracht tekort om alle voorgenomen 
activiteiten uit te voeren.  

Bestuur  

Het bestuur was in 2016 als volgt samengesteld: 
Erie Schooneveldt-Kramer: penningmeester vanaf april 2013. 
Frank Köhler: voorzitter vanaf juni 2014. 
Lucy Kok, secretaris vanaf juni 2014 tot april 2016 
Frits Wegenwijs, algemeen bestuurslid en webmaster vanaf 
      juni 2014, secretaris vanaf april 2015 
Bernard Neuhaus, algemeen bestuurslid vanaf juni 2014.  


